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vzdát cíle získání stavebního povolení 
do konce letošního roku, i když součas-
ný stav digitalizace stavebního řízení 
nám příliš nepomáhá.

Zrealizovat se nám také podařilo na 
základě uzavřené dohody o spolupráci  
s obcí Horoušany, na které jsme s paní 
starostkou Horoušan poslední měsíce 
pracovali, opravu ulice Diamantová, 
kde došlo nejprve k obnově sítí a ná-
sledně byl položen nový povrch. Jed-
ná se o poslední povrch komunikace, 
který máme pro letošní rok v plánu. 
Ráda bych tímto vedení Horoušan po-
děkovala za skvělou spolupráci, kterou 
jsme navázali na předchozí spolupráci 
při realizaci vodovodního přivaděče. 
Doufám, že se nám do budoucna bude 
dařit realizovat meziobecní spolupráci 
při dalších projektech, které budou pří-
nosem pro obyvatele obou obcí i celý 
region.

Na závěr bych nám všem popřála po-
kud možno klidné a pohodové již pod-
zimní dny.

●  Bc.�Markéta�Rydvalová,� 
starostka města

Milí sousedé, Úva-
láci,
i přes události spo-
jené s dramatic-
kou hydrologickou 
situací, kterým se 
budu v souvislosti 
s naším městem 
věnovat v samo-
statném článku, 
kterými jsme si  
v polovině měsíce 
září prošli, jsme 

se snažili dále pracovat na projektech,  
o kterých jsem vás v průběhu uplynu-
lých měsíců informovala.

Využili jsme konce plavecké sezony na 
našem koupališti a v jeho těsné blízkos-
ti jsme začali budovat slibovaný spor-
tovní areál. Staveniště bylo předáno 
zhotoviteli hned začátkem září a jeho 
finální podoby bychom se měli dočkat 
ještě teď na podzim.

Další akcí, kterou bychom měli ve dru-
hé polovině října rozjet, je zkapacitnění 
naší čistírny odpadních vod. Zhotovi-
tel díla je připraven si stavbu převzít  
a začít s realizací. Během prázdnin jsme 

jednali s několika bankovními domy 
ohledně možného způsobu financová-
ní. V první polovině září jsme zfinalizo-
vali nabídky, které jsme následně před-
ložili finančnímu výboru, projednala je 
rada města a byly následně předloženy 
zastupitelstvu města k odsouhlasení. 
Pokud se tedy podaří podepsat v první 
polovině října smlouvu, splníme časový 
harmonogram, který jsme si v loňském 
roce stanovili v souvislosti s tímto pro-
jektem, a stavba bude zahájena. Na re-
alizaci má zhotovitel 2 roky a následně 
bude probíhat po dobu jednoho roku 
zkušební provoz. O případném zaháje-
ní stavby budeme informovat v příštím 
čísle Života Úval a dalšími komunikační-
mi kanály města.

Reálně budovat se začalo i na MŠ Bul-
harská, jejíž rozšíření o dalších 48 míst 
bude připraveno pro následující školní 
rok 2025/2026.

Pokročili jsme také v projektu svazkové 
školy. Z MŠMT jsme po dvou měsících 
dostali připomínky k projektu, které 
jsme řádně vypořádali. Dále také po-
kračujeme v přípravách výběrového ří-
zení na zhotovitele. Zatím se nechceme 

SLOVOSLOVO
STAROSTKYSTAROSTKY

částech republiky spadlo a bylo v historii 
počítání bezpochyby rekordní.

Naše město mělo v tomto ohledu velké 
štěstí, protože u nás těchto čísel zdaleka 
dosaženo nebylo.

Na základě predikcí meteorologů jsme 
nečekali, až déšť přijde. S upouštěním 
rybníků a vytvářením retenčních rezerv 
jsme začali již v úterý 10. 9. Tento krok 
se v následujících dnech ukázal jako klí-
čový. Od čtvrtka 12. 9. začalo pršet a až 
na malé přestávky nepřestalo v podsta-
tě až do pondělí 16. 9.

Na základě nepříznivého vývoje byla na 
páteční ráno svolána povodňová komi-

Milí sousedé, Úvaláci,
všichni jsme sledovali události poloviny 
září, kdy jsme se během chvíle posunu-
li z tropických dní do nekončícího deště  
a teplot, které nám připomněly blížící se 
podzim. Z potoků se během chvíle staly 
dravé řeky, které s sebou nelítostně braly 
vše, co jim stálo v cestě, rybníky a pře-
hrady doslova praskaly ve švech. Opro-
ti předchozím povodním jsme ale měli 
velké štěstí, že byl tento vývoj v dosta-
tečném předstihu meteorology prediko-
ván. A tentokrát jim to opravdu vyšlo… S 
napětím jsme sledovali pohyb dešťových 
mraků a počítali milimetry srážek, které 
z nich mají spadnout. Pro tuto povodeň 
se asi zapíše v naší paměti číslo 500, to 
bylo množství srážek, které v některých 

SITUACE�VE�MĚSTĚ�V�SOUVISLOSTI�S�VÝVOJEM�
POČASÍ�A�SRÁŽEK�V�POLOVINĚ�ZÁŘÍ�2024

se, ve které jsou zastoupeni všichni, kte-
ří se následně podíleli na řešení nastalé 
situace. Jedná se o zástupce rady města, 
paní tajemnici úřadu, zástupce tech-
nických služeb, městské policie, sboru 
dobrovolných hasičů, odboru životního 
prostředí, odboru investic a dopravy 
a rybářů. Na tomto jednání byla vy-
hodnocena stávající situace s možnými 
dopady na naše město. Byly stanoveny 
priority a postupy, odpovědnosti a kom-
petence. Tímto bych velmi ráda všem 
kolegyním a kolegům, kteří se těch ně-
kolik dní a nocí starali o bezpečnost 
nás všech, z celého srdce poděkovala. 
Zafungovali jsme jako skvělý tým. S při-
bývajícími hodinami bez spánku ubý-
valo i sil, ale zvládli jsme to. Důkazem 
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toho jsou nejen minimální škody, které 
jsme zaznamenali, ale zejména také re-
akce vás, občanů našeho města, které 
jsme slýchali v průběhu kritických dní  
i ve dnech následujících, které vyznívaly 
tak, že se vlastně v Úvalech v souvislosti  
s deštěm a povodněmi téměř nic nedě-
lo…a to byl náš cíl, kterého se nám po-
dařilo dosáhnout.

Řídit odtoky a přítoky v rybnících tak, aby 
se potoky udržely v korytech, rybníky se 
nerozvodnily, to je opravdu alchymie. 
Dnem i nocí jsme objížděli kritické body 
ve městě a sledovali stavy, vyhodnoco-
vali a následně upravovali odtoky. Těch 
pár dní bylo velmi náročných, ale záro-
veň velmi přínosných pro nás všechny. 
A tak zatímco v různých částech repub-
liky se s následky povodní budou lidé 
potýkat ještě mnoho měsíců a s největší 
pravděpodobností i let, u nás nebylo za 
pár dní poznat, že tudy proteklo tak ob-
rovské množství vody. V této souvislosti 
je třeba také zmínit obrovský význam 
meziobecní spolupráce. V kaskádě ryb-
níků jsme totiž až na konci, proto bylo 
velmi důležité, aby fungovala koordina-

ce nejen v rámci našeho týmu, ale aby 
fungovala komunikace s obcemi, jejichž 
rybníky a toky jsou nad námi. Velký dík 
bych ráda vyjádřila zejména vedení 
obce Květnice. S paní starostkou Lenkou 
Houžvičkovou jsme byli ve spojení dnem  
i nocí, abychom byli schopni včas a ade-
kvátně reagovat na intenzitu odpouště-
ní z rybníka, který i přes velkou rezervu, 
kterou si stejně jako my před příchodem 
srážek vytvořili, hrozil nebezpečím neří-
zeného odtoku.

V úterý 17. 9. vysvitlo slunce a bylo 
svoláno poslední zasedání povodňo-
vé komise, na kterém byl ukončen stav 
pohotovosti. Společně jsme vyhodnotili 
události uplynulých dní a na základě čer-
stvé zkušenosti rozhodli o opatřeních, 
která budou přijata proto, abychom na 
příští takovou událost byli připraveni 
ještě o něco lépe než teď. Protože otáz-
ka nezní, jestli se tato nebo podobná 
událost bude opakovat, ale kdy se tak 
stane.

Následující dny přinesly očekávané pro-
blémy v souvislosti s podmáčeným te-

rénem, padající stromy, větve a nutná 
omezení návštěvnosti veřejných míst, 
které s tímto jevem souvisí. Děkuji vám, 
občanům našeho města, že jste až na 
malé výjimky s pochopením přijímali 
a respektovali opatření, která jsme byli 
nuceni v souvislosti s aktuální situací bě-
hem těchto dní přijímat.

Na závěr bych ráda znovu vyzdvihla na-
sazení, energii a odhodlanost celého na-
šeho týmu. Děkuji vám všem za skvělou 
práci, odhodlání a nasazení, které jste 
během těchto dní prokázali. Jsem velmi 
hrdá, že jste mými kolegy a mohu s vámi 
vždy počítat. Teď už jsem si jistá, že spo-
lečně zvládneme vše, co nás ještě čeká.

● �Za�celý�tým,�který�se�na�řešení� 
krizové�situace�v�našem�městě� 

podílel,�vaše�starostka,� 
Markéta�Rydvalová

Restaurace� Pasta� 58� poskytla� zdarma�
občerstvení��pro�při�povodni�zasahující��
hasiče,�pracovníky�TS�a� rybáře.�Děku-
jeme! 👍

KLÍČOVÉ�PROJEKTY�MĚSTA�SE�NESMÍ�ZASTAVIT!
MDDM, který zajišťuje aktivity pro cca 
1000 dětí a nutně potřebuje odpovída-
jící prostory. A nejen to, hotel Budka po 
rekonstrukci nabídne také prostory pro 
kulturní akce města, které nám tady 
zoufale chybí. Proto je třeba i v tomto 
projektu intenzivně pokračovat. Naši 
lidé do těchto záměrů vložili obrovské 
úsilí, a i přes složitou ekonomickou si-
tuaci se nám je podařilo významně po-
sunout kupředu.

Pokud se noví členové vedení města – 
pánové Černý a Dvořáček – domnívají, 
že tempo přípravy projektů je příliš po-
malé, jedná se z našeho pohledu spíše 
o jejich nezkušenost a nedostatek reali-
stických očekávání. 

Navzdory těžké a lidsky nepříjemné si-
tuaci stojíme za starostkou Markétou 
Rydvalovou, členkou našeho sdružení, 
která to i přes neexistenci koalice ve ve-
dení města nechce vzdát a chce pokra-
čovat v práci na klíčových projektech 
pro naše město. Věříme, že díky jejím 
zkušenostem, odhodlání a podpoře na-
šeho týmu se podaří tyto projekty do-
táhnout do konce. 

A věříme také, že občané Úval za dva 
roky ocení skutečné výsledky - a nikoli 
pouze líbivé sliby bez obsahu.

●  Za�Otevřené�Úvaly
Mgr.�Hana�Němcová,�

zastupitelka

šich členů, ale také dlouholetou snahu 
celého vedení města napříč stranami, 
které byly doposud v radě města za-
stoupeny. Bude tedy lidsky velmi těžké 
po událostech červnového zastupitel-
stva a dalším vývoji najít s nimi společ-
nou řeč. 

Pro nás, členy sdružení Otevřené Úva-
ly a starostku Markétu Rydvalovou, by 
bylo daleko jednodušší přejít do opozi-
ce a jen přihlížet a kritizovat…

To však není naše cesta. 

Nechceme se dívat na to, jak město 
ztrácí tempo, a už vůbec ne, když se 
jedná o projekty, na kterých pracujeme 
již léta.

Nejzásadnější z nich je výstavba nové 
svazkové školy, kterou bývalý starosta 
Petr Borecký se svým týmem prosazo-
val osm let a kterou současná starost-
ka Markéta Rydvalová posunula téměř 
k realizaci. Vzhledem k termínu, který 
při její realizaci musí být dodržen, ne-
můžeme čekat a ztrácet čas tím, že do 
projektu vstoupí někdo, kdo se bude 
teprve rozkoukávat a zjišťovat, o co jde. 
To by ho mohlo kriticky ohrozit. 
A to není vše. 

Mezi další důležité projekty, které po-
třebují v této fázi kontinuitu, patří mo-
dernizace čističky odpadních vod a re-
konstrukce hotelu Budka pro potřeby 

Milé Úvalačky, milí Úvaláci,
cítíme povinnost, zejména po vydání 
zářijového Života Úval, reagovat veřej-
ně na aktuální dění ve vedení našeho 
města, které se zásadně změnilo po 
červnovém zasedání zastupitelstva. Bě-
hem něj byla odvolána část členů rady 
města a nahrazena novými zástupci 
– panem Janem Černým a Vojtěchem 
Dvořáčkem za spolek PRO Úvaly. 

Z našeho pohledu se jedná o výsledek 
dvou hlavních faktorů: jednak osob-
ních a politických ambicí představitelů 
sdružení PRO Úvaly, a také nečekaného 
jednání části našich koaličních partnerů 
z ODS a TOP 09 (pan Martinovský, pan 
Kolařík a paní Kameníková), kteří bez 
varování a bez snahy o jednání poru-
šili koaliční smlouvu. Pokud bychom 
podobnou situaci řešili my, přistoupili 
bychom k ní jinak. Je přeci fér říci svým 
partnerům otevřeně v rámci interního 
jednání o tom, že vidíme některé věci 
jinak a také je třeba nastínit řešení, jak 
dojít k danému cíli. To se však bohužel 
nestalo a vše bylo zinscenováno až na 
veřejném zasedání zastupitelstva naše-
ho města. Tento krok způsobil rozpad 
povolební spolupráce a výrazně oslabil 
naše možnosti, jak efektivně řídit město.

Noví radní za spolek PRO Úvaly si sou-
časnou situaci evidentně pochvalují, jak 
dokládá i jejich článek v zářijovém čísle 
ŽÚ. Proti tomuto článku se musíme dů-
razně ohradit – nejenže sráží práci na-
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POZVÁNKAPOZVÁNKA

POZVÁNKA NA  
VZPOMÍNKOVOU AKCI

k výročí založení  
Československé  

republiky

ve středu 23. října 2024 
v 16.30 hodin

u pomníku padlých  
v  I. světové válce,

na náměstí Arnošta  
z Pardubic.

Občané Úval a okolí 
jsou srdečně zváni.

Vedení města

VYJÁDŘENÍ�BÝVALÉ�RADY�MĚSTA�KE�ZMĚNÁM�
VE�VEDENÍ�MĚSTA

v článku uvedli. Do té doby jsem je od 
nich neslyšela ani na zastupitelstvu, ani 
na našich společných setkáních, kte-
rých se občas zúčastnili.

Myslím, že za starou radu města mlu-
ví odvedená práce, kterou výše popsali 
kolegové. Za dva roky jsme toho mys-
lím stihli opravdu dost. 

Přeji novému vedení města, aby se do-
kázalo povznést nad své osobní ambice 
a společně dále spolupracovalo na jeho 
dalším rozvoji. 

Také bych chtěla ještě jednou poděko-
vat zaměstnancům městského úřadu, 
se kterými jsem jako radní spolupraco-
vala na jednotlivých projektech.

●  Petra�Fuxová,� 
zastupitelka

dé lidi, které v našem městě chceme  
a potřebujeme udržet. Město samotné 
v současné situaci ale na realizaci tako-
vého projektu nedosáhne. Významně 
pomoci by nám však v tomto ohledu 
mohl soukromý sektor, který disponu-
je kapitálem, který nám může umožnit 
dosáhnout na uspokojení potřeb, které 
naše město má, a který jsme se snažili 
zajistit. 

Hospodaření města jde, nejen na zá-
kladě každoročního auditu, správným 
směrem. Finanční prostředky, které 
jsme si v tom uplynulém období půjčili, 
šly výlučně do investic, nikoli do provo-
zu města. To jednoduše znamená, že 
jsme je neprojedli, ale investovali jsme 
je do majetku města, což dokládají čís-
la, která potvrzují další nárůst hodnoty 
majetku města za dobu, kdy jsme měli 
možnost významně ovlivňovat jeho 
směr.

Nechceme se vracet do minulosti, snad 
jen proto, abychom se z ní ponaučili  
a dokázali využít tohoto ponaučení pro 
období budoucí.

Lidsky se jen velmi těžko vyrovnáváme 
s tím, co jsme si o sobě přečetli v článku 
kolegů z PRO Úvaly. Jsme ale přesvědče-
ni o tom, že jejich hodnocení je z velké 
míry ovlivněno jejich nezkušeností s ve-
dením města, které člověk nezíská ani 
na jakékoli pozici v rámci soukromého 
sektoru ani tím, že sedí x let v zastupitel-
stvu. Děkujeme vám, obyvatelům Úval, 
za pomoc a podporu, kterou jste nám 
po ty uplynulé dva roky vyjadřovali,  
a věříme, a hlavně přejeme celému na-
šemu městu, aby rada v novém složení 
našla sílu překonat všechny překážky  
a pokračovat v práci, která bude příno-
sem pro naše město a jeho obyvatele.

●  Podepsaní členové bývalé rady 
města: Markéta Rydvalová, Alexis 

Kimbembe, Miloš Ulrich a Miloslav 
Kolařík. Petra Fuxová připojuje své 

samostatné vyjádření.

Milé Úvalačky, milí Úvaláci,
nechtěla jsem se k událostem na červ-
novém zastupitelstvu vyjadřovat, ale 
vzhledem k článku v zářijovém čísle 
Života Úval od pana nového místosta-
rosty Dvořáčka a nového radního pana 
Černého mi to nedá. 

Nebudu vyvracet jejich pseudodůvody 
odvolání části staré rady města, které 

V návaznosti na článek sdružení PRO 
Úvaly v zářijovém čísle Života Úval, kte-
rý znovu rozpoutal veřejnou diskusi 
a emoce mnohých z nás, kde se kole-
gové pokusili ospravedlnit své důvody 
pro odvolání dvou členů rady města, 
jsme se s kolegy z bývalé rady města 
rozhodli pro vyjádření k událostem vy-
plývajícím z červnového zastupitelstva 
a ke komentářům naší společné práce 
za uplynulé dva roky, které uběhly od 
doby, kdy bylo po volbách sestaveno 
zastupitelstvo a rada města.

Měli jsme společně možnost vést naše 
město od října 2022 až do června 2024. 
Za ty necelé dva roky se nám podaři-
lo výrazně posunout pro město klíčové 
projekty. Jsou to projekty, které není 
možné ani při sebelepší vůli a snaze 
zvládnout během jednoho volebního 
období. Mluvíme o vodovodním přiva-
děči, který se nám podařilo během těch 
dvou let postavit, přípravě zkapacitnění 
ČOV, která začne ještě na podzim letoš-
ního roku, a svazkové škole, která měla 
při našem nástupu do vedení města 
opravdu jen velmi malou šanci na to, 
že vůbec vznikne. Podařilo se nám pro 
školu získat pozemek, zrealizovat pro-
jekt pro stavební povolení, o které jsme 
na konci června požádali, a zajistit tak 
do budoucna pro naše Úvaly a další 
obce svazku dostatečnou kapacitu míst 
pro školáky.

Kromě těchto projektů, které vzhledem 
ke svému rozsahu a náročnosti spoly-
kají velkou část finančních prostředků  
z rozpočtu města, se podařilo realizovat 
mnoho další práce, která ale potřebuje 
určitý čas na přípravu a je vidět až po 
čase. Začali jsme s dostavbou mateřské 
školy, sportovního areálu u koupališ-
tě, dokončeno bylo další dětské hřiště  
v Radlické čtvrti, opravami a obnovou 
sítí prošlo několik komunikací. Spuštěn 
byl projekt participativního rozpočtu, 
senior taxi, Virtuální Univerzita třetího 
věku a mnoho dalších projektů a akcí. 
Není možné zde vyjmenovat vše, co se 
za ty dva roky podařilo, to by byl oprav-
du dlouhý seznam. 

Když bychom měli nastínit i něco z na-
šich vizí, o kterých jsme společně disku-
tovali a plánovali, musíme zmínit den-
ní stacionář, který v našem městě již 
několik let diskutujeme a jehož vzniku 
nebrání nic jiného než absence vhod-
ných prostor. Řešení bytové situace 
pro učitele, zdravotníky, policisty a mla-
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všech složek a jeden článek část jejich 
práce oceňuje. K tomu se lze jedině při-
pojit. I když mají lidé různé názory na 
provedení všech opatření, jedno všech-
ny sjednocuje. Jsou rádi, že jsme vyváz-
li celkem dobře, a to určitě i díky všem 
druhům „záchranářů“ a obětavců ve 
městě. Každý ve své části odpovědnosti 
přiložil ruku k dílu a trávil dny i noci na 
svých místech, co mu síly stačily.

… řada zpráv SDH Úvaly ukazuje, kde 
bylo nejhůře a kolik výjezdů měli. Po-
padané stromy, zatopené sklepy, ulice.  
U každé zprávy je vidět, že lidé vyjadřují 
úctu k práci našich hasičů. Čím níže po-
ložené plochy a tam, kde je spodní voda 
nejblíže povrchu, tam obyvatelé trpí.

… mezitím nás ve městě několikrát na-
vštívil kandidát na senátora Dominik Ha-
šek, do schránek nám doputovaly letáky 
podporující kandidáty do krajských vo-
leb i do Senátu. Milé bylo, že cestou do 
Hospůdky na hřišti, kde se setkání kona-
lo, na fotbalovém hřišti trénovalo tolik 
do hry zabraných chlapců, že to vyvolalo 
v příchozích nadšení a také poděkování, 
že se najdou trenéři budoucích sportov-
ců a děti mají zdravý pohyb venku.

●  Alena�Janurová

… od prvního zářijového týdne začíná 
každý týden úterní pravidelné cviče-
ní paměti pro seniory a nabývá zájmu  
o něj. Jedná se vždy o velikou zábavu, 
někdy i s úkoly, které by možná těžko 
řešila i mladší generace.

… 8. 9. bylo výjimečné datum. Vyznačo-
valo se tím, že nám skončilo léto a ne-
dělní vedro využilo ještě hodně lidí na 
poslední možnost koupání a nikoho 
nerušilo započaté budování sportovní-
ho hřiště za plotem. Mnoho uživatelů 
chytrých mobilů se spolehlo na předpo-
věď Aladina, že v pondělí začne pršet. 
Vskutku pršelo, ochladilo se, ale hrůza 
přišla po dvaadvaceti letech s trvalými 
dešti až v pátek.

… už 11. 9. byla na městských strán-
kách i SDH výstraha před extrémními 

VŠIMLI�JSME�SI,�ŽE�…
srážkami… „jistě jste zaregistrovali vý-
strahy meteorologů před nebezpečím 
spojeným s extrémními srážkami, které 
by měly během následujících dní spad-
nout na naše území. I když dnes zatím 
spadlo jen pár kapek, nezaháleli jsme  
a společně s SDH Úvaly, Technickými 
službami města Úvaly a úvalskými rybá-
ři jsme se připravovali na možné přívaly 
vody, které by mohly ohrozit naše měs-
to. Pytle s pískem jsou připravené, Horní 
úvalský rybník upuštěný. Během zítřka 
budeme pokračovat čištěním koryta Vý-
moly a dalšími opatřeními, která můžeme  
s předstihem udělat.

Pokud přijde něco opravdu extrémní-
ho, vodu nikdo nezadrží, ale děláme vše 
proto, abychom byli maximálně připra-
veni. Asi všichni doufáme, že se nám to 
vyhne, ale jak říká staré dobré pravidlo, 
kdo je připraven, není zaskočen. Děkuji 
všem, kteří s přípravami pomáhají a při-
kládají ruku k dílu.

Vaše starostka Markéta Rydvalová“

… každý ví, jak opravdu došlo na slova 
o připravenosti. Sociální sítě přinášely 
zprávy z různých míst města včetně fo-
tografií a videí. Občané sledovali práci 

stavidlo rybníka.  Chtěla bych touto ces-
tou VELMI, ale VELMI PODĚKOVAT hasi-
čům, lidem z technických služeb, měst-
ské policii, rybářům, starostce Markétě 
Rydvalové... a nejvíc pak panu M. Kolaří-
kovi a jeho vnuku Vítkovi. 

V době, kdy tento text vyjde, už s největší 
pravděpodobností zmizí všechno bahno 
a louže z rozvodněných rybníků a potoků 
v Úvalech. 

Rozhodně by ale nemělo zmizet z na-

VELKÁ�VODA�V�ÚVALECH�–�PODĚKOVÁNÍ
šich pamětí, že (stejně jako opakovaně 
v minulosti) výborně zafungovaly jed-
notlivé složky systému v Úvalech. My 
bydlíme u vody, takže je máme přímo 
před očima „v akci“ nejen ve dne, ale  
i v noci, kdy se opakovaně upravovalo 



    

ZPRÁVY�Z �MĚSTAZPRÁVY�Z �MĚSTA6� ŽIVOT ÚVAL 10/2024

Opravdu si myslím, že spousta z nás 
neumí ocenit a  docenit, co tito lidé nad 
rámec svých pracovních povinností pro 
město dělají. 

A až jim budete třeba za něco, co se vám 
nelíbí, v duchu či skutečně nadávat nebo 

ptat, co ty děláš pro svoje město.“ 

Takže ještě jednou díky a přeji všem klid-
ný podzim.

●  Jana�Horová

si stěžovat (což teda já dělám někdy 
taky), je dobré si uvědomit, že to pozitivní 
drtivě převažuje. 

A připomněla bych tady slogan, který 
jsem kdysi používala: „Než se zeptáš, co 
město dělá pro tebe, zkus se vždycky ze-

OZNÁMENÍ�O�PŘEMÍSTĚNÍ�POBOČKY�ČESKÉ�
POŠTY,�S.P.,�V�ÚVALECH
S�účinností� od� 1.� 10.� 2024� bude� po-
bočka� pošty� přemístěna� na� adresu�
Riegerova�897,�Úvaly.�Otevírací�doba�
pobočky�zůstává�stejná.

Středa�� 10:00�–�12:00,�13:00�–�18:00�
Čtvrtek��08:00�–�12:00,�13:00�–�16:00�
Pátek�� 08:00�–�12:00,�13:00�–�16:00�

Otevírací doba 

Pondělí��10:00�–�12:00,�13:00�–�18:00�
Úterý�� 08:00�–�12:00,�13:00�–�16:00�

Jediné, co si musí zákazník uvědomit, 
je, že je třeba každou jízdu zpět domů 
znovu potvrdit před nástupem na číslo 
dispečinku. Je také dobré se objednat 
dost dlouho dopředu, aby byl žadatel 
uspokojen a nebylo již obsazeno. Vhod-
né je i domluvit předem i případnou  
a očekávanou dobu čekání na zákaz-
níka v místě aktivity. Může se stát, že 
kdyby tak neučinil, bylo by pak čekání 
na cestu zpět hodně dlouhé, kdyby me-

Zhruba třetí jízda byla do Thomayerovy 
nemocnice dva dny za sebou (odběry  
a kontrola). Trochu první nervozity ma-
jitele senior karty bylo překonáno velmi 
vstřícným chováním řidiče Senior taxi 
s nápisem na dveřích auta… jezdíme 
SRDCEM… Oznámil při přistavení, že je 
na místě a cestu volil podle GPS tako-
vou, aby byl zákazník včas na vyšetře-
ní. Bylo snadné se domluvit i na době 
čekání během zákroku a byl během 
chvilky zpátky v místě nástupu na cestu 
zpět. Druhý den, opět v předstihu, byla 
na místě objednaného nástupu tento-
krát paní řidička, velmi ochotná, milá  
a vstřícná. Bude prý v Úvalech jezdit 
ona. Cesta proběhla rychle a v ordinaci 
po upozornění, že na pacienta čeká se-
nior taxi, také vyšli vstříc a čekání trva-
lo jen 20 min. Takže prvotní nervozita 
byla zbytečná a tuto službu, dotovanou 
městem, lze seniorům jedině vřele do-
poručit.

SENIOR�TAXI�V�ÚVALECH�OD�ZÁŘÍ�TAKŘKA� 
V�PLNÉM�PROVOZU

zitím taxi odjelo za jiným zákazníkem. 
Je možné mít s sebou i doprovod. Ob-
jednat se musí každý sám nebo pově-
řit někoho za sebe, ale ten musí mít 
všechny informace o převážené osobě, 
včetně té, zda je schopen zákazník sám 
nastoupit do auta a má-li třeba s sebou 
chodítko či snad vozík. 

Službu provozuje vysoutěžená firma, 
která je z Ostravy a provozuje senior 
taxi v mnoha městech. V Úvalech jez-
dí jeden automobil a jak bylo zmíněno 
výše, bílé auto je nápadné nápisem   
I♥GOSTIK jezdíme SRDCEM… Za oprav-
du velikou zásluhu za službu pro senio-
ry, jejíž požadavek na ni vznikl již před 
lety, lze nyní poděkovat všem zastupi-
telům města bez rozlišení postavení, 
městu samotnému.
 

●  Alena�Janurová

nerace „Husákových dětí“, tedy lidí 
narozených v 70. letech, začne brzy od-
cházet do důchodu. Před námi je vel-
ká výzva – rozvoj služeb pro seniory je 
dlouhodobý úkol. Budeme potřebovat 
denní stacionář a nové domy či byty  
s pečovatelskou službou, a to bez ohle-
du na to, zda vzniknou nějaká soukro-
má zařízení pro seniory.

●  Jan�Černý,
člen rady města

 

Mám velkou radost, že Senior TAXI je 
již k dispozici! Chtěl bych tímto podě-
kovat všem, kteří se podíleli na jeho 
realizaci – zejména úřednicím a úřed-
níkům městského úřadu a bývalému 
místostarostovi Miloši Ulrichovi za roz-
běhnutí projektu.

Je trochu smutné, že od prvního návr-
hu uplynulo skoro 6 let. Myšlenka na 
Senior TAXI se zrodila už při tvorbě vo-
lebního programu spolku PRO Úvaly  
v roce 2018. A nebyl to žádný „nápad  

SENIOR�TAXI�JE�KONEČNĚ�TADY�PO�DLOUHÝCH�
6�LETECH�

z ničeho nic“. Už před 6 lety jsem kon-
zultoval tuto možnost se sociálními 
pracovníky v Českém Brodě, kde po-
dobná služba fungovala řadu let. Měli 
jsme tehdy konkrétní plán a přibližný 
odhad nákladů. Proto je mi záhadou, 
proč vládnoucí koalice v letech 2018–
2022 tento projekt nepodpořila. Takže 
naši senioři tuto službu mohli mít už 
od roku 2019.

Teď je ale čas zaměřit se na další pro-
jekty v oblasti sociálních služeb. Ge-
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vánky afrických zvířat, které si děti 
předem mohou libovolně vybarvit. Dů-
ležité je, že vystřihovánky jsou navrže-
né tak, aby je i ty nejmenší děti zvládly 
vystřihnout samy. Následně stačí jen 
slepit tělo a hlavu a zábava může začít. 
Obrázky ve vystřihovánkách jsou prací 
paní Martiny Strakové. 

Paní Marcela Vlachová ke každému 
zvířátku napsala originální básničku  

Jsou to pracovní listy pro mateřské 
školy, které jsme připravili v rám-
ci projektu MAP IV pro Brandýsko 
(registrační číslo projektu CZ.02.02.
XX/00/23_017/0008412). 

Hned na začátku nového školního roku 
k nám dorazily z tiskárny krásné pra-
covní materiály s názvem „Jen se děti 
koukněte, co je zvířat na světě“ s pod-
titulem „Afrika“, které jsou určené pro 
děti z mateřských škol. Sada obsahuje 
pracovní listy, knihu básniček a zajíma-
vosti o zvířatech. 

Tvorby těchto materiálů se ujala již 
zkušená dvojice skvělých školkových 
učitelek: paní Martina Straková z MŠ  
v Odoleně Vodě a paní Marcela Vlacho-
vá z MŠ Dvořákova ve Staré Boleslavi.  
S oběma jste se již setkali při čtení Bás-
niček dvou muchomůrek.

Sada obsahuje jednoduché vystřiho-

VÍTE,�CO�JSOU�TO�„UNIVERZÁLNÍ�TĚLA“?��
a také několik obecných zajímavostí, 
které následně paní učitelky ve škol-
kách mohou využít během výuky, hry či 
povídání s dětmi.

Koncem září se pracovní listy postupně 
dostanou do mateřských škol v našem 
regionu a věříme, že budou zajímavým 
a veselým obohacením výuky v mateř-
ských školách.

Ještě nemá vaše školka nejnovější pra-
covní listy z edice MAP? Ať se obrátí 
na koordinátory, kontakty najdete na 
www.mapbrandysko.cz.

 
●  Za�tým�MAP�IV�

pro�Brandýsko� 
Karolina�Salačová,

koordinátorka  
projektu
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LÍSTKY�Z�KALENDÁŘE�
KULTURNĚ� 
SPOLEČENSKÝCH�
UDÁLOSTÍ
Divokej Bill v poslední srpnový den spustil svůj úvalský kon-
cert. Sliboval překvapení, tak snad se jednalo o jedinečnou 
atmosféru koncertu pod širým nebem v rodných Úvalech 
jedné z nejpopulárnějších kapel současnosti. Efektní scéna, 
speciální projekce. Úvalských návštěvníků nebylo mnoho, 
převaha byla v tisícovce fanoušků přespolních. Jednu fotku 
pódia přebíráme od úvalského občana V. Vícovského. Víme, 
že kapela zahrála 21 svých starých i nových hitů.

Září je posvícenské, bývalo i ještě babí s koupáním, ale 
dnem ukončení posvícení v neděli 8. 9. vedra vystřídal pod-
zim v plné parádě. 

Úvalský „gulášový“ Kotlík se tak 7. 9. vydařil, až skoro  
v nesnesitelných vedrech se vařilo pod 10 kotli a kotlíky od 
11 hodin. Ve tři začala ochutnávka a 274 ochutnávačů dalo 
pak hlasy 9 soutěžícím uskupením. S velikou převahou vy-
hrál překvapivě nový dvoučlenný G tým a odsunul úspěšné 
týmy – Kaťák a Válec na další příčky. Vítězný tým na fotce 
není kompletní, s pohárem otec, za foťákem syn. Moderoval 
tradičně na 11. ročníku opět skvěle Ondra Novák. Hladovce 
brzy sytil gulášem nesoutěžící tým Dobrý místo.

Mariánské posvícení se rozběhlo již od soboty, kdy od rána 
byly v provozu zase na hřišti pod kostelem pro mne hrůzné 
i miloučké atrakce a v 10 hodin se již začaly plnit dětmi s ro-
diči. To bylo ještě jen příjemné teplo, tak se povedlo zachytit 
všechna lákadla bez ohrožení úpalem. 

Odpoledne na Kotlíku, byť ve stínu se pro mne stalo „osud-
ným“, dostavil se úpal a já uvítala přípravu na vernisáž  
v trochu mírnějším prostředí „65“, kde obložena ledem 
jsem sledovala poslední přípravy na 17. hodinu. Vernisáž 

po informaci o úvalské rodačce Jitce Koskové/Jelínkové ji  
zahájila sama a požádala kapelu The Snails o nostalgické  
hudební vzpomínání … viz samostatný článek.

Sobotním podvečerem se nesla nad městem hudba a výkři-
ky od hřiště, kde osvětlené atrakce byly patrně hojně využí-
vány. Jak byl večer zakončen sledovala, kromě na místě pří-
tomných, i obyvatelka domova seniorů … 

„Večer jsem se kochala z okna ohňostrojem, který byl dopro-
vázen osvětlenými sedačkami na kolotoči a tím byl osvětlen  
i kostel... bohužel můj telefon by tu nádheru tak nezachy-
til…“ Tak se to asi líbilo.

I v neděli pokračovalo posvícení jak u atrakcí, tak v domác-
nostech, voněly jak koláče, tak pečené kachny.
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V neděli se také naposledy koupalo  
v našem krásném koupališti, kde již ně-
kolik dní probíhalo za plotem nerušivě 
zahájení stavby hřiště, které by mělo 
sloužit i mimo koupací sezonu.

Letní kino nebylo příliš navštěvováno  
a poslední představení bylo z mno-

zájmu a rozhořčení a pak... nic, nic se 
neděje. Oceníme snahu, zapláčeme ... 
a to je konec. Bohužel.

A pondělí? Konec léta. Určitě přijde 
krásný podzim.

●  Alena�Janurová 

ha důvodů přemístěno do sálku DPS. 
Ovšem film Oppenheimer byl silný 
zážitek, kdy jsem si uvědomila, že  
v současné době vidíme hodně filmů  
a dokumentů, které varují lidstvo, a to 
si nedá a nedá říct. Na vlastní oči sledu-
jeme možné důsledky a jasné příčiny, 
odcházíme z kina nebo od TV se slovy 

de kolem sebe, třeba v zasněžených 
brázdách zoraného pole nebo náhodně 
nalezeném artefaktu. Tvůrčí zvídavost ji 
vede k novým technikám. V roce 2020 
absolvovala roční odborný kurz tisku na 
textil na vyšší odborné škole textilních 
řemesel. Nyní se ocitla v centru jejího 
zájmu keramika a snaží se zdokonalit  
v klasické hrnčířské technice.

Zde vystavený soubor tvoří průřez její 
celoživotní tvorbou. Obsahuje kres-
by, grafiku, obrazy, kombinaci technik  
i ukázky textilní tvorby.

Jak autorka sama říká, tvůrčí činnost je 

Jedinečná retrospektivní  výstava osm-
desáti dvou prací úvalské rodačky, gra-
fičky a designérky Jitky Koskové roz. Je-
línkové, která se po 45 letech vrátila do 
rodného města. 

Výstava byla ohlédnutím za výtvarnou 
tvorbou autorky u příležitosti jejích 80. 
narozenin a zároveň byl tento večer za-
vzpomínáním na bratra paní Koskové 
- Ladislava Jelínka (kytaristu), který byl 
jedním ze zakládajících členů známé 
úvalské rockové kapely The Snails. Ta 
vernisáž zahájila a provázela ji i v prů-
běhu večera.

Paní Jitka Kosková vystudovala Výtvar-
nou školu Václava Hollara (při studiu 
pracovala v obchodním oddělení a po-
dílela se na propagaci ve Středočeském 
průmyslu masném v Úvalech). Školu 
absolvovala v roce 1968 a následně za-
čala pracovat v novinách a časopisech  
v Praze, kde se zabývala užitou grafi-
kou, designem reklamních materiálů 
a také tvorbou firemního designu. Po 
roce 1990 pokračovala ve své profesi 
spolu s kolegou v  reklamní agentuře. 

Autorčina volná tvorba probíhala vždy 
paralelně s profesní grafikou. Byla člen-
kou ARS clubu a účastnila se společných 
výstav středočeských výtvarníků až do 
roku 1972, kdy byl klub zakázán. Au-
torka se zajímá o vyjádření i v různých 
materiálech, jako je textil, kůže, kámen, 
dřevo, keramika. Inspiraci nachází všu-

JITKA�KOSKOVÁ�SLAVÍ�V�„65“

součástí jejího života a přináší jí plno 
radosti.

Tolik z představení významné osobnos-
ti Úval. K výstavě samotné lze dodat 
jen nedlouhou výstižnou větu – obdivu-
hodná rozmanitost technik, úchvatná 
jednoduchost a lehkost výrazu, výstiž-
nost vyjádření tématu. Středobodem 
se zdála kamenná hlava Strážce, jejíž 
umístění mohlo evokovat příjem ener-
gie z vesmíru či výron tamtéž. Nesmír-
ně pozitivně tak výstava působila.

●  Alena�Janurová� 
a�Zdeňka�Havránková
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ta Markéty Rydvalové a i za finanční 
pomoci města slavnostní koncert  
v neděli 20. 10. v 17:17 hod. v sále 
DPS náměstí Svobody 1570.

Rok české hudby vstupuje do posled-
ního čtvrtletí. Středočeský pěvecký 
sbor jej důsledně slaví již čtvrtým,  
u příležitosti výročí vzniku samostatné-
ho Československa, důstojným, a veli-
kostí hudební formy snad nejvýznač-
nějším podzimním koncertem. Zazní 
slavnostní hudba Mše D dur, nazvané 
Lužanská, od letošního jubilanta An-
tonína Dvořáka ( zemř. 1904), našeho 
českého a zároveň světoznámého skla-
datele. Dostalo se mi kdysi příležitosti 
nahrát pro holandskou firmu Brilliant 
classisc kompletní Dvořákovo sborové 
dílo na 3CD komplet. Když jsem se ze-
ptal, kde se to bude prodávat, řekli mi, 
že ve 100 zemích světa. Až tak všude 
Dvořáka znají! A studentů na gymnáziu 
se ptám: víte, kde nejdále zazněla Dvo-
řákova hudba? Hodně daleko. Prý si 
Dvořákovo Largo z Novosvětské sym-

28. října si připomínáme 106. výročí 
28. října 1918, kdy zástupci Národní-
ho výboru československého zveřejni-
li provolání o vzniku Československa  
a vydali zákon o zřízení samostatné-
ho státu jako republiky. Pod zákonem  
i provoláním národního výboru k li-
dem československým jsou podepsáni 
Antonín Švehla, Alois Rašín, Jiří Stříbr-
ný, Vavro Šrobár a František Soukup – 
později zvaní „MUŽI 28. ŘÍJNA“. Mimo 
jiné bylo rozhodnuto, že prezidentem 
republiky se stane prof. Tomáš Gari-
gue Masaryk a předsedou vlády bude 
Karel Kramář. Je potřeba si však říci, že 
vznik ČSR nebyl tak jednoduchý, jak by 
se zdálo podle výše uvedených slov, ale 
to už nechme historikům, aby to více 
rozvedli.

Na počest tohoto našeho nejvýznam-
nějšího státního svátku českosloven-
ských a českých dějin připravil spolek 
Středočeský pěvecký sbor ve spolu-
práci s komisí pro kulturu Rady města 
Úvaly, pod patronací starostky měs-

SLAVNOSTNÍ�KONCERT�K�VÝROČÍ�VZNIKU� 
SAMOSTATNÉHO�ČESKOSLOVENSKÉHO� 
STÁTU�A�K�ROKU�ČESKÉ�HUDBY

fonie symbolicky pustili při přistání na 
Měsíci. 

Náš Středočeský pěvecký sbor posí-
lí členové Pražských pěvců. Původní 
verzi pro varhany zahraje Pavel Perni-
ca. Díky podpoře města budeme moci 
doprovod obohatit krásnými nástroji 
profesionálních muzikantů z Černošic-
ké komorní filharmonie. Vstupné je 
dobrovolné. A kdyby vám na tu slávu 
nevyšel čas, rádi se s vámi potkáme na 
posledním, vánočním koncertě v neděli 
8. 12. k Roku české hudby. Zahrajeme 
vám celou dlouhohrající gramodesku 
(LP) od J. Suchého a Jiřího Šlitra (také 
letošní jubilant) s názvem „Vánoční po-
hlednice“ z divadla Semafor. A vůbec 
nejlepší bude, když se k nám rovnou 
přidáte (zkoušíme v DPS každé úterý 
od 18:30) a veškerou hudbu si užijete  
s námi na pódiu. Těšíme se na vás.

●  Předseda�spolku� 
Vítězslav�Pokorný� 

a�sbormistr�Stanislav�Mistr

ŘÍJNOVÉ�DUCHOVNÍ�
ZAMYŠLENÍ�
(Lk12,22-26)

Uposlechnout výzvu Pána Ježíše: „Nemějte starost o svůj ži-
vot, co budete jíst, ani o tělo, co budete mít na sebe,“ vyža-
dovalo snad od všech generací mnohem víc odvahy či oprav-
dové důvěry než dnes. V naší době, v naší zemi nejenom, že 
nám nehrozí hlad, ale můžeme mít takové dobroty, o kterých 
se našim předkům ani nesnilo. O oblečení ani nemluvím, sto-
jíme-li o to, můžeme mít plné skříně. Přesto i dnes najde-
me skupiny lidí, kteří mají starost a věnují tomu hodně času  
a pozornosti. Jídlo je součástí jejich „náboženství“. Asi je 
správné jíst zdravé potraviny, pokud máme možnost výběru, 
ale nemělo by být středem našeho zájmu. Zvláště pro nás 



PODĚKOVÁNÍ ZA ÚRODU

Děkujeme ti, Pane, Stvořiteli světa, za všechny plody léta,
za obilí na poli, ovoce na stromech,

zeleninu v záhonech, za hrozny na vinicích,  
maliny a ostružiny v lesích,

za květiny v zahradách, stráních a loukách, za krásy přírody,
za sluneční paprsky a modré nebe, za splněné přání,

za tvou lásku, jež nás provází 
a tvou pomoc v našich nesnázích.

Díky, Pane, za každé tvé slovo,co po duši pohladí.

Chválíme tě, Bože, v této chvíli a děkujeme za tvé dary…

Amen.

●  �Jitka�Pokorná,�farářka CČSH v Úvalech
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křesťany platí, že „Království Boží není v tom, co jíme a pije-
me, ale ve spravedlnosti, pokoji a radosti z Ducha svatého. 
I v Matoušově evangeliu 6,33 zaznívá: „Hledejte především 
Boží království a všechno ostatní vám bude přidáno.“ A jídlo 
je „až to“ ostatní. 

Rada „nedělejte si starosti“ se ale netýká jenom jídla a oble-
čení, ale celkového pohledu na život. Ježíš Kristus nám při-
pomíná, že spoustu věcí nemůžeme vůbec ovlivnit. A je to 
tak. Jenom když si vybavíme to, co nám v životě dělá starosti, 
tak většinou dojdeme k tomu, že to nemáme ve své moci, 
např.: jak budou v životě úspěšné naše děti? Jak těžké pro 
nás bude zvládnout problémy spojené se stářím? atd.  Sou-
časné problémy a stav našeho světa jsou nad naše chápání. 
Za to všechno, co nás tíží, bychom se měli modlit. 

Starosti by nám neměly přerůst přes hlavu, protože nás pak 
ochromují a my nejsme schopni normálně fungovat. Řešit 
starosti toho kterého dne ano, ale nedívat se zas až tak pří-
liš dopředu do budoucnosti. Nedělat si starosti o zítřek, ne-
boť zítřek bude mít dost vlastního trápení. Ježíš neříká, že 
život je snadný, ale že je zvládnutelný den po dni postupně.  
A s těžkými chvílemi nám chce pomoci, když ho budeme vo-
lat,  odpoví nám (Jer.33,3). 

Pravdou je, že každý jsme jiný,  naše vnímání světa a vlast-
ního života je odlišné. Přijdou-li starosti, někdo se s nimi do-
káže dobře vyrovnat a jiný ne. Bez ohledu na to jsme všichni 
vyzýváni, abychom se učili důvěřovat Bohu a nespoléhali jen 
sami na sebe. Vždyť po svém boku máme toho, jenž je mocen 
všeho … ano, máme při sobě Boha a jsme v jeho ochraně. Ví, 
co potřebujeme ještě dřív, než poprosíme. Stačí mu důvěřo-
vat, modlit se k němu a svůj život podřizovat jeho vůli. Amen.
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STAVEBNÍ�AKCE�„MŠ�CUKROVAR�II�–� 
PŘÍSTAVBA,�BULHARSKÁ�1900,�ÚVALY“
Vážení spoluobčané,
v měsíci září 2024 proběhlo předání 
stavby – stavební akce „MŠ Cukrovar II 
– přístavba“. Zhotovitel společnost S-B, 
s.r.o., Husova 332, 264 01 Sedlčany, již 
zahájil přípravné práce, např. příprava 
staveniště atd., poté budou zahájeny 
stavební práce. 

Předmětem stavby jsou stavební práce 
spočívající v přístavbě stávající budovy 

jako původní objekt MŠ. Tímto se navýší 
kapacita objektu o dvě oddělení po 24 
žácích. Tento projekt zahrnuje také vy-
budování dětského hřiště pro naše malé 
děti, včetně herních prvků.

Věříme, že nové prostory a venkovní 
herní prvky naše nejmenší a jejich rodi-
če potěší. 

●  Odbor�investic�a�dopravy
Mateřské školy Cukrovar, Bulharská č.p. 
1900, Úvaly. Tato stavba je navržena tak 

LETNÍ�REKONSTRUKCE�A�PŘÍPRAVY�NA�NOVÝ�
ŠKOLNÍ�ROK�VE�ŠKOLCE
V průběhu letních měsíců naše ma-
teřská škola prošla řadou vylepšení  
a úprav, které nám pomohly vytvořit 
ještě příjemnější, modernější a útulněj-
ší prostředí pro naše nejmenší. Jedním 
z nejnáročnějších úkolů bylo malování 

zmodernizovali vybavení, položili novou 
podlahu, vymalovali a připravili příjem-
né “království” pro naše nejmenší. Opra-
vy proběhly i na dalších třídách, vše 
jsme také vymalovali, aby bylo zajištěno 
optimální prostředí pro všechny děti.

celé budovy Kollárova a Pražská, které 
přineslo čerstvý a svěží vzhled budov  
i jednotlivých tříd. 

Dále jsme zrealizovali kompletní re-
konstrukci třídy Koníci, při které jsme 



děli se novinky a sdíleli zkušenosti 
s kolegyněmi z jiných škol a školek. 

Děkujeme všem, kteří se podíleli na 
letních úpravách a přípravách na nový 
školní rok, a věříme, že společně jsme 
vytvořili prostředí, ve kterém se naše 
děti budou cítit šťastně a bezpečně.

●  Jana�Hájková,�ředitelka

Na zahradě budovy Pražská se insta-
loval i nový úložný zahradní domeček, 
který nám poskytuje další možnosti 
pro praktické využití prostoru a lepší 
organizaci venkovních aktivit pro děti.
S největší radostí jsme se připravovali 
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přání, aby se jejich první kroky ve škole 
nesly ve znamení radosti z objevování, 
nových zkušeností a v neposlední řadě 
získání nových kamarádů. 

Adaptační kurz v Březové: Nezapo-
menutelný zážitek pro šesté ročníky

Na začátku školního roku se žáci šestých 
ročníků zúčastnili adaptačního kurzu  
v krásném prostředí Březové. Tento 
kurz byl zaměřený na vzájemné se-
známení, budování týmového ducha 
a rozvoj komunikačních dovedností, 
což pomohlo žákům lépe se adap-
tovat na nové prostředí 2. stupně   
a spolužáky. Program byl plný aktivit, 
které podporovaly spolupráci a krea-
tivitu. Děti se zapojily do různých her 
a sportovních soutěží, včetně lanových 
drah, týmových úkolů nebo paintballu. 
Nechyběla ani večerní bojovka, disko-
téka a ohnivá show. Všichni jsme si to 
náramně užili a teď hurá do lavic.

●  Tým�ZŠ�Úvaly

Letní rekonstrukce, opravy a ino- 
vace

Letní prázdniny, čas, kdy si děti uží-
vají venkovní radovánky u vody, jsou 
ve škole tradičně časem rekonstrukcí  
a úprav. Nejinak tomu bylo na naší 
škole v předchozích 2 měsících. Stih-
lo se toho opravdu mnoho. Ve školní 
jídelně došlo k rekonstrukci prostor  
a instalaci nové kapacitnější myčky na 
nádobí. Tyto úpravy, včetně tzv. od-
kládacího okýnka, pomůžou rychleji  
a komfortněji odbavit naše strávníky  
a zkvalitnit tak naše stravovací služby.  

Z dalších stavebních akcí lze uvést 
např. kompletní rekonstrukci WC  
v budově D, opravu podlah na C1, vý-
měnu lina ve třech třídách v budo-
vě B. Co se moderní techniky týká,  
v prvostupňovém patře budovy C do-
šlo k instalaci sedmi velkých super-
moderních dotykových tabulí a také  
k výměně starších dataprojektorů   
a původních tabulí na psaní křídou  
v druhostupňové budově B. Doufáme, 
že tyto úpravy ocení jak naši žáci, tak  
i učitelé.

Učitelský workshop

V pondělí 26. srpna se v Pětašedesát-
ce uskutečnil odpolední workshop pro 
učitele. První část setkání byla zaměře-
na na umělou inteligenci (AI) a její vy-
užití při práci učitele. Konkrétně jsme 
se dověděli, co vše dokáží nástroje AI, 

ZAČALA�ŠKOLA,�ČAS�NOVÝCH�PŘÍLEŽITOSTÍ
jako je ChatGPT a Canva, a jak by bylo 
možné je využít při přípravě hodin či vý-
uce samotné. Ve druhé části programu 
jsme měli příležitost setkat se se zakla-
datelem inovativních ScioŠkol panem 
Ondřejem Štefflem, který nám před-
stavil, co je v tomto konceptu vzdělává-
ní podstatné a jak konkrétně naplňují 
vzdělávací a výchovné cíle. Jeho před-
náška byla velmi inspirativní, poskytla 
nám nové pohledy na školu a její roli  
v životě mladého člověka. 

Zahájení školního roku

První školní den dítěte je v životě ro-
diny vždy velkou událostí, která přiná-
ší nové zážitky a nové výzvy. Před naší 
školou se tradičně konalo uvítání prv-
ňáčků, které bylo obohaceno o pestré 
balónky, fotokoutek a drobné občers-
tvení pro všechny přítomné. Pevně vě-
říme, že dítka si tento významný den, 
kdy poprvé usedla do školních lavic, 
řádně užila a nám nezbývá než vyslovit 

na návrat dětí do školky a přichystali 
jsme pro ně malé překvapení ve formě 
dárečku. Těšíme se na jejich radost  
a nadšení z nového školního roku a vě-
říme, že ve vylepšeném prostředí naší 
mateřské školy budou prožívat spous-
tu nezapomenutelných chvil.

V mnoha činnostech, např. i při rekon-
strukci umývárek ve třídách Berušky 
a Sluníčka,  nám bylo nesmírnou opo-
rou město Úvaly a Technické služby 
města Úvaly. Pomohli nám s vyklíze-
ním, sestavováním, a když se “objevil” 
nějaký nečekaný problém, postarali 
se, abychom mohli v našem rekon-
strukčním úsilí pokračovat. Děkujeme!  

Ani naši pedagogové nezaháleli a vy-
dali se poslední srpnový týden na 
Letní školu MAP Brandýsko, aby na 
nejrůznějších školeních a worksho-
pech načerpali pro nadcházející 
školní rok novou inspiraci, dozvě-



posunul asi o 5 vteřin, se zlepšili i ostat-
ní: osobák padl 2x Geisičovi, pak i On-
drovi, Filipovi, Žolíkovi, kousek za ním 
zůstal Honza a tentokrát se nezlepšil 
Vašek, který hned ve své první sportov-
ní sezoně s námi prošel všechny úrov-
ně postupových soutěží. Jen ten útok 
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Nové kolo postupových soutěží do-
spělých v požárním sportu se rozjelo 
v sobotu 7. září. Družstva mužů a žen 
jela do Šestajovic na zdvojenou soutěž  

OKRSKOVÁ�SOUTĚŽ�DOSPĚLÝCH�V�POŽÁRNÍM�
SPORTU

družstev soutěží jednou za rok, a to 
právě zde. Naše týmy patřily mezi favo-
rity, ale letos se to tak úplně nepotvr-
dilo. Muži se během jednoho tréninku  

v požárním útoku – okrskovou postu-
povou soutěž okrsku č. 6 a O pohár 
starosty Šestajovic. Každoroční setkání 
s hasiči z nejbližšího okolí, kde většina 

MISTROVSTVÍ�ČESKÉ�REPUBLIKY�DOROSTU
Nečekaný, ale rozhodně zasloužený 
vrchol sezony. Naše cesta na republi-
ku – nejvyšší soutěž u nás v republice- 
do Písku začala už v sobotu 29. 6., kdy 
jsme se vydali do Bechyně, abychom 
tam přenocovali a pak to ráno neměli 
tak daleko. V neděli ráno jsme úspěšně 
prošli prezencí. O něco méně úspěšná 
byla přejímka materiálu, kde se řešil ka-
ždý milimetr nebo gram víc nebo míň, 
a rázem nám tak chyběla jedna savice. 

Naštěstí jsou hasiči více kamarádi než 
soupeři a mohli jsme si ji půjčit od sou-
sedů z Ratenic. Následoval slavnost-
ní nástup a pak už se začalo závodit 
ve štafetách… Zlepšení ve štafetě –  
o kousek, ale přece! A pak velké zlep-
šení na stovkách – kromě Jirky ze Za-
hořan, který běžel úplně jinou ligu, ale 
poprvé mu padla 16 a který nám součet 

jsme chtěli dát konečně pod 30, ale 
nevyšlo to, asi jsme už chtěli moc... Cel-
kové 10. místo v republice je nádherné! 
Nové zkušenosti, dojmy, zážitky, úžas-
ná atmosféra... Hodiny tréninků, stovky 
zpráv, plno očekávání, hodně zklamání, 
dobrých i špatných rozhodnutí, radost, 
smutek, překvapení, nadšení do další 
práce... Plán byl, cíl byl, musela být i im-
provizace. Sečetlo se to v jednom dni 
na Mistrovství České republiky, soutěži 
nejvyšší úrovně, kam se nám, Úvalům 
a vůbec našemu okresu Praha- východ 
probojovává silným Středočeským kra-
jem dost složitě. Byla to teda jízda jak 
na horské dráze, ale dali jsme to se ctí 
a 10. místo v republice? Pecka! Kluci, 
děkuju.

●  �Alena�Tesařová,�vedoucí a trenér 
dorostu SDH Úvaly
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BEZ�TEPLÉ�VODY�A�MĚKKÝCH�POSTELÍ,�
A�PŘECE�JSME�ŠŤASTNÍ�ANEB�SKAUTSKÝ�TÁBOR�
I tento rok, jako každý jiný, jsme se se skautkami a skauty 
vydali hned na začátku letních prázdnin na louku ležící kou-
sek od vesničky Zderadiny, která nám byla na dalších čtrnáct 
dní domovem. 

Tentokrát jsme se vydali i zpět v čase do dob středověkých, 
kde se děti mnohokrát setkaly či utkaly s tamními stvůrami 
a zloději, aby získaly zpět ukradený poklad. Při této nelehké 
cestě je provázeli patroni, jejichž jména dětem nebyla cizí. 
Jednalo se totiž o trojici vznešených pánů a paní, po kterých 
se, jak se zdá, jmenují naše skautské oddíly. 

Ke konci tábora děti čekala bitva se samotnou zlodějskou 
bandou, kterou se jim podařilo porazit a vzít si poklad zpět. 
To všechno vyžadovalo nejen prokázání svých skautských 
dovedností, ale také přemýšlení a spolupráci.

Další nedílnou součástí našeho tábora jsou skautské zkouš-
ky. Letos si je plnilo neobvykle hodně členů, a to jak skautů 
a skautek, tak vedoucích. Zkoušky se samozřejmě lišily pro 
děti a pro vedoucí, už jen kvůli obtížnosti úkolů, ale většina 
je úspěšně splnila a mohou mít teď na kroji o nášivku víc. 

Po těch dvou týdnech, co utekly jako voda, jsme se s tábo-
řištěm museli rozloučit. Během nich se děti něčemu přiuči-
ly, nabyly nové dovednosti a znalosti, lépe se poznaly mezi 
sebou i s vedoucími a především si to snad i všichni užili.  
A i přesto, že bychom chtěli zůstat déle, jsme se už těšili na 
měkkou postel místo karimatky, na teplou sprchu místo po-
toka a na jídlo, které nebudeme jíst z ešusů.

Za tábor skautů a skautek

●  �Alžběta�Udatná�(Bětka)

V Čelákovicích se v neděli 8. září konalo 
krajské kolo v běhu na 60 m s překážka-
mi jednotlivců. Z každého okresu Stře-
dočeského kraje startovalo 5 závod-
níků v kategorii, nejlepších 12 pak má 
právo postupu na Mistrovství ČR. Náš 
sbor a kroužek měl hned trojnásobné 
zastoupení v kategorii mladších žáků 
díky Filipu Kučerkovi, Tondovi Dvořá-
kovi a Honzíku Černuškovi, v kategorii 
starších žákyň nás reprezentovala Joha-
na Nováková. Ve starší kategorii se ani 
drobné chybičky neodpouštěly, a tak 
Johanka zvyklá hlavně na „dlouhé“ stov-

KRAJSKÉ�KOLO�V�BĚHU�NA�60�M�S�PŘEKÁŽKAMI

●  Alena�Tesařová,�SDH Úvaly   

ky s lehkým zaváháním na rozdělovači 
do postupové dvanáctky neprošla. Zato 
Toník a Honza si vylepšili osobní rekor-
dy, dopadli nejlépe z našeho okresu  
a obsazením 8. a 10. místa tak postou-
pili na MČR! „Šedesátkám“ se u nás  
v Úvalech věnujeme druhým rokem 
a už zaznamenáváme takový úspěch. 
Děkujeme všem čtyřem závodníkům 
za vzornou reprezentaci, postupujícím 
hodně štěstí na MČR! (MČR se mělo ko-
nat 21. 9. v Ústí nad Labem- vzhledem  
k povodňové situaci však bylo odlože-
no, zatím na neurčito.)

a personálních změn moc neseběhli 
a to se projevilo na rychlé vodě, málo 
roztažených hadicích v prvním pokusu. 
Pak zasáhlo i nepříjemné slunce, které 
svítilo proudařům do očí a kolem ter-
čů tvořilo s vodou neprůhlednou bílou 
zeď. Muži obsadili 3. místo a budou ner-
vózně čekat na postupový klíč na okres-
ní kolo, jestli tam ještě proklouznou, 

nebo pro ně postupové soutěže před-
časně skončily. Ženy v prvním pokusu 
běžely na pohodu až moc, čas kolem 37 
vteřin není jejich zrovna dobrá vizitka, 
nakonec však stačil na vítezství v jejich 
kategorii. Ve druhém pokusu, mnohem 
lépe rozběhnutém, jim v proudnici uvízl 
kamínek a nedalo se prakticky nastří-
kat (tohle se stane jednou za… no nám 

poprvé a bylo nám to teda hodně líto). 
Uklidňujeme se tím, že si štěstí schová-
váme na závěr sezony – krajský pohár 
v požárním útoku, který bude 28. září. 
Letos jsme tedy putovní poháry za nej-
rychlejší útok dne nakonec nepřivezli, 
ale není všem dnům konec.

●  Alena�Tesařová,�SDH Úvaly  
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Příjem zboží.
Provětrejte šatník a vytřiďte dětské i
dospělácké oblečení, boty, hračky a další
věci, které vám doma zbytečně překážejí.
Prosím, noste jen čisté věci v dobrém stavu.

12:30–16:00

INFO

ZVEME VÁS NA...

ÚVALSKÝ
SWAPSWAP
9:00–11:30 STUDIO LUCIE KALOVÉNÁM. SVOBODY 1452

ÚVALY

3. 11.

Přijďte si vybrat, co se vám bude líbit! Vše je
zdarma.
Kdo dopoledne něco přinesl, má vstup
zdarma. Ostatní vstup 50 Kč.
Berte si prosím jen to, co opravdu využijete.
Pro děti bude připraven dětský koutek,
abyste měli klid na „swapování“.

Mamyvuvalech.cz
mamyvuvalech@email.cz

Mámy v Úvalech
mamy_v_uvalech

PŘINESTE,
VYMĚŇTE,
ODNESTE!

JAK SWAP FUNGUJE?
Počet přineseného i odneseného zboží je
neomezený.
To, co vy už nepotřebujete, může jiným
posloužit. 
Zažijete dobrodružství při „lovu“ nových
kousků.
Co zbyde, odvezeme na charitu.

Letní měsíce si spojujeme nejen s pěk-
ným počasím, rodinnými dovolenými, 
ale i se sportováním. Hned v úvodu 
prázdnin se náš klub zúčastnil evrop-
ského kempu karate Gasshuku, který 
se uskutečnil v Karlových Varech a kde 
si karatisté mohli zacvičit se špičko-
vými japonskými instruktory Tatsuya 
Naka (7. dan), Koichiro Okuma (7. dan)  
a Tatsuro Igarashi (4. dan). 30 úvalských 
karatistů 3x denně řádně propotilo ki-
mona a naučilo se spousty nových věcí. 
Součástí kempu byly i zkoušky na tech-
nické stupně. 1. kyu (poslední hnědý 
pásek před 1. černým páskem) složi-
li: Adam Janík, Šimon Charvát a Bára 
Brázdová. 1. dan (1. černý pásek) vybo-
jovali: Anežka Vrbenská, Kája Kytková  
a Ondra Charvát. Moc jim gratulujeme!

V druhé polovině srpna jsme pořá-
dali pobytová soustředění ve Starých 
Splavech u Máchova jezera. První sou-
středění bylo určeno především dě-
tem do 10 let a zúčastnilo se ho přes 
60 sportovců. Splavy se proměnily  
v pirátský ostrov a kromě tréninků, kte-

KARATE�SPORT�ÚVALY�–�OHLÉDNUTÍ�ZA�LÉTEM

dem Růžičkou, Adamem Zdobinským, Ja-
nem Drobečkem a Steenem Carlssonem  
a reprezentantkou Marií Prajzlerovou.  
S každým tréninkem se naši borci posou-
vali vpřed nejen technicky, ale i kondičně. 
Stejně jako první soustředění jsme každý 
den hráli týmovou hru. Zřejmě nejpove-
denější se stalo stavění vorů s násled-
ným závodem, včetně plavby. Týmovou 
soutěž vyhráli Moudří citrusové Káji 
Mládkové. Titul bojovníka soustředění 
získali Maruška Houšková, Kája Mládko-
vá a Matěj Štefl. 

Ráda bych poděkovala celému orga-
nizačnímu týmu obou soustředění. 
Milanu Houškovi za přípravu her a vy-

ré probíhaly 2x denně, jsme soutěžili  
v týmové hře, v rámci níž se děti uči-
ly spolupracovat a fungovat jako tým.  
V této hře vyhrálo družstvo Matěje Štefla 
„Vojáci“. Dále děti absolvovaly pirátskou 
olympiádu, hrály hry v lese, ping pong, 
malovaly šátky a užily si tance na disko-
téce. Zároveň získáváním bodů za trénin-
ky, soutěže a různé aktivity během dne 
bojovaly o titul „bojovníka soustředění“. 
Vítězové Marek Houška, Pepa Voseček  
a Filip Šauer získali velmi ceněné tričko  
z Japonska. 

Druhé soustředění zahrnovalo 70 ka-
ratistů, kteří měli možnost zacvičit si  
s trenéry české reprezentace: Richar-



    
17SPORTSPORT ŽIVOT ÚVAL 10/2024

Podzim vždy v naší akademii znamená za-
čátek nové sezony. Nejinak tomu je i letos. 
V týdnu od 30. září jsme rozjeli rekordní 
množství kroužků, dohromady jich v naší 
sportovní i volnočasové sekci máme přes 
120. Výrazně vzrostl také počet lokalit, 
ve kterých působíme z loňských 24 na 
38, což je více než padesátiprocentní ná-
růst. Své působiště z Prahy a jejího nej-
bližšího okolí postupně rozšiřujeme i do 
dalších míst, letos tak budeme působit  
i v Libereckém kraji či Karlových Varech. 
Nově otevíráme kroužky i v Buštěhradě 
nedaleko Kladna, v Roztokách u Pra-
hy, ve Velké Chuchli i na mnoha dalších 
místech. Rozšiřovat svou působnost 
můžeme především díky spokojeným 
dětem i rodičům, proto všem, kteří  
s námi spolupracujete, moc děkujeme za 
projevenou důvěru.

Vzhledem k tomu, že počet našich ote-
vřených kurzů neustále narůstá, rozhodli 
jsme se letos důsledněji oddělit sportov-
ní a volnočasovou sekci naší akademie. 
Informace o všech sportovních kroužcích 
tak naleznete na webu www.academy-

LETOŠNÍ�KROUŽKY�SPORT�A�FUN�ACADEMY�
ODSTARTOVALY,�OTEVŘELI�JSME�JICH� 
REKORDNÍ�POČET

ne. Úvodní bezplatnou hodinu nabí-
zíme také všem dalším, kteří si chtě-
jí některý z našich kroužků vyzkoušet  
a ještě na něm třeba nikoho neznají.

S otevřením nových kurzů potřebujeme 
rozšířit i náš trenérský a lektorský tým. 
Jako hlavní trenéry a vedoucí kroužků 
hledáme nadšence do námi nabízených 
sportů a aktivit starší 18 let, jako asis-
tenty potom v našem týmu rádi přivítá-
me i všechny, kteří mají zájem pracovat  
s dětmi ve věku od 15 do 18 let. V pří-
padě zájmu nás kontaktujte na d.men-
hart@funacademy.cz.

●  �Vít�Voltr

-sport.cz, o těch volnočasových, mezi 
které patří například vaření, malý chemik 
nebo deskové hry, potom na www.funa-
cademy.cz.

Ačkoliv už mají naše kurzy za sebou 
úvodní lekce, ve většině z nich máme 
stále volná místa a rádi přivítáme nové 
zájemce. 

V Úvalech zatím nabízíme florbalové 
tréninky. V pondělí od 17:15 do 18:15 
budou trénovat děti od čtvrté do šesté 
třídy, úterý od 16:00 do 17:00 bude pat-
řit tréninkové skupině prvňáků, druháků 
a třeťáků. Další kroužky otevíráme také 
v okolních obcích. Podrobné informace  
i možnost přihlášení naleznete na 
webech www.academy-sport.cz a www.
funacademy.cz. 

Během celého října také můžete využít 
akci přiveď kamaráda. Po dohodě s tre-
nérem můžete na trénink přivést kama-
ráda, který se nemusí nijak registrovat  
a hodinu má zdarma, po ní se rozhod-
ne, jestli se do kroužku přihlásí nebo 

Devátý ročník oblíbeného klánovického 
závodu se blíží rychlostí sprintu. Běh Klá-
novickým lesem se za dobu své existence 
stal oblíbenou destinací nejen českých, 
ale i zahraničních hobby běžců. Na všech-
ny trasy, které jsou na programu dne, se 
20. října vydá kolem dvou tisícovek spor-
tovců, od dětí až po seniory. Přidáte se  
i vy?

Užijte si rodinný den v pohybu
Běžci se mohou již tradičně těšit na ně-
kolik distancí a tras. Kromě hlavního zá-
vodu na 21 km, jehož trasa je oficiálně 
certifikovaná na půlmaratonskou vzdá-
lenost, bude připravena trasa na 10 km, 
štafeta 11 + 10 km, běh se psem nebo-
li canicross a své místo na startu mají  
i děti. 

Pro ně jsou připraveny dětské trasy  
v několika kategoriích. Konkrétně trasy 
dlouhé 60 m pro ty nejmenší (do 6 let)  
a na 300, 400, 1000 a 2000 m od příprav-
ky až po starší žáky a žákyně. Registrace 

3,�2,�1…�START!�KLÁNOVICKÝ�TERÉNNÍ� 
PŮLMARATON�SE�BĚŽÍ�UŽ�20.�ŘÍJNA

19. října, od 16 do 19h ve sportovní hale 
u ZŠ Klánovice, která i letos bude slou-
žit jako zázemí závodu. Výdej čísel bude 
pokračovat i v neděli 20. 10. (startovní 
číslo je potřeba vyzvednout nejpozději 
hodinu před startem svého závodu), běž-
ci zde najdou také šatny, sprchy, toalety, 
úschovnu zavazadel i herní zónu. Pokud 
poběží i vaše ratolesti, můžete využít hlí-
dání v místní mateřské škole, kde se o ně 
postarají během toho, co vy budete na 
trase.

Na všechny pak čeká v cíli sladká odmě-
na. Všichni sportovci, kteří se vydají na 
trať jakéhokoliv závodu, si za svůj výkon 
zaslouženě odnesou místo medaile ko-
láč. Ty peče již 7 let pekárna Kollinger.

Přijďte fandit a podpořit skvělou spor-
tovní atmosféru v Klánovicích. Podrobné 
informace o závodě, trasy a časový har-
monogram najdou účastníci na www.kla-
novickypulmaraton.cz

●  �Tým�Tři�pro�zdraví

je možná online na webu akce nebo na 
místě do naplnění kapacit. Startovné 
zdarma mají všechny děti do 6 let. 

Pokud se rozhodnou vyrazit na trasu  
i samotní rodiče, mohou se opět spoleh-
nout na hlídání dětí v klánovické mateř-
ské škole, vzdálené asi 200m od zázemí. 
Závody si tak může užít opravdu celá ro-
dina.

Zajímavý program nejen pro sportovce
Už samotný závod nabízí skvělou po-
dívanou. A ten pravý adrenalin do krve 
naleje fanouškům v zázemí a podél trasy 
hlavní závod. Nudit se ale nebudou ani 
ti, kteří zůstanou v zázemí závodu. Kdo 
má rád i trochu kultury, může si užít kon-
cert kapely Freeride. Doprovodné aktivi-
ty nabídnou i stánky partnerů, nebudou 
chybět hry pro děti i dospěláky a závodní 
den zakončí losování tomboly.

Praktické info pro závodníky
Startovní čísla si závodníci mohou 
vyzvedávat již den dopředu, v sobotu  

hodnocování soutěží. Sárce Konečné  
a Anežce Vrbenské za nádherné týmo-
vé hry a tréninky, Matymu Brandovi za 
práci s dětmi na hřišti a v lese, Aničce 
Břešťákové za zdravotní péči, Adamu 
Janíkovi za fotografické služby a trené-

Děkujeme městu Úvaly a Národní spor-
tovní agentuře za podporu našeho klubu. 

●  Jana�Konečná,� 
předsedkyně Sport Úvaly

řinu a samozřejmě instruktorům: Fi-
lipu Konečnému, Ondrovi Charvátovi  
a Gábě Mastné za jejich práci. 

Organizační týme, byli jste opravdu tým  
a těším se na další soustředění!
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NÁZORY�ČTENÁŘŮNÁZORY�ČTENÁŘŮ

Zajímavou historickou rodinnou fotografii nám ke skeno-
vání poskytl pan Jiří Jelínek a na vás je, zda poznáváte, kde 
pánové stojí a kdy asi vznikla. Jedná se o přednostu stanice. 

Nadále platí výzva všem občanům Úval, kteří mají doma 
zajímavé fotografické poklady, aby nám je zapůjčili k na-
skenování. 

●  Děkuje Alena�Janurová,�kronikářka  

Děkujeme všem, kteří volili a tím vyjá-
dřili svůj názor. V příštím roce budou 
komunální volby, které budou mít vliv 
na dění v Úvalech. 

Bylo by dobré, kdyby došlo ke změnám 
a vrátilo se dodržování zákonů do Úval. 

Bylo by dobré dodržovat územní roz-
hodnutí, kde developer má postavit ob-
čanům hřiště o určité velikosti a ne že 
si místo toho postaví další vilu a vedení 
města s tím souhlasí. 

Mělo by se zabránit tomu, aby pozemky 

PODĚKOVÁNÍ�ZA�ÚČAST�VE�VOLBÁCH
Jen získání daného dokumentu trvalo 
přes 3 roky, kdy bylo několikrát měs-
tem odmítnuto jeho zveřejnění. Teprve 
poté, co krajský úřad nařídil městu Úva-
ly zveřejnění daného dokumentu, byl 
zpřístupněn, ač měl být všem občanům 
Úval už před hlasováním zastupitelstva 
k dispozici. 

Pokud o něj máte zájem, tak si napište 
na adresu anouvaly@gmail.com.

●  Jan�Brajer

města, kde stojí novostavba v lukrativní 
čtvrti, byly prodány za 10 Kč/m2. Také 
bych rád takto nakupoval od města sta-
vební pozemky.
 
Pokud si někdo přivlastní pozemky 
města, tak by se to nemělo řešit tím, 
že se počínání zlegalizuje a vše zůstane 
tomu, kdo si pozemky přivlastnil. 

Pokud nevěříte, tak vám zašleme vyjá-
dření právníka města, kde doporučuje 
zastupitelům postup, jak zlegalizovat 
daný stav a vůbec nevadí, že město zů-
stane poškozeno. 

Je znepokojivé, jak krátce po převratu 
jsme se dočkali porušení nastavených 
pravidel. Zvláště pak tak okatého. 

Kdo četl zářijové číslo Života Úval, jistě 
si všiml, že oproti nastaveným pravi-
dlům a zvyklostem, s jakými byly uve-
řejňovány články v úvalském zpravo-
daji, se objevila okamžitá reakce pana 
zastupitele Martinovského na kritická 
slova k tomu, že se zúčastnil červnové-
ho svržení části rady. Obsah zmíněné-
ho článku ponechme stranou – zvolená 
slova a forma někomu přijdou v pořád-

VŠICHNI�JSME�SI�ROVNI,�ALE�NĚKTEŘÍ�JSOU�SI�
ROVNĚJŠÍ

rady. Veřejnost má o to větší právo na 
vysvětlení. Zvláště pak proto, že běžné-
mu občanovi by se takového privilegia 
nedostalo. 

My v TOP 09 jsme značně znepokojeni 
tím, k čemu došlo a vyzýváme, aby do 
budoucna byla ctěna schválená pravi-
dla a nepsané zvyklosti, která jsou spja-
tá s vydáváním Života Úval.

●  Miloš�Ulrich,
předseda TOP 09 Úvaly, 

zastupitel města

ku, někomu už méně. Podstatné je však 
to, že ještě v tom samém čísle byla otiš-
těna reakce pana zastupitele, aniž by 
si kritiku mohl oficiální cestou přečíst. 
To je v rozporu se Statutem Života Úval 
(viz odst. 3.1). Sám pan zastupitel při-
znal, že článek získal od někoho mimo 
redakční radu, což je o to horší situa-
ce, neboť tím došlo k dalšímu jednání  
v rozporu se statutem (viz odst. 2.8).

Kritické hlasy k uveřejnění reakce v tom 
samém vydání Života Úval zaznívají 
z vedení města, ale i od členů redakční 

Poznámka redakční rady:

Redakční rada se neztotožňuje s názory 
pana zastupitele Ulricha o porušování 
nastavených pravidel a Statutu Života 
Úval v kontextu uveřejnění reakce pana 
zastupitele Martinovského. Uveřejně-
ní reakce zastupitele redakční radou 

6 a 7 Kodexu dává možnost zveřejnění 
„nápravných komentářů“ k takovému 
článku, což článek p. Martinovského  
bezesporu je. Z těchto důvodů byl tedy 
článek pana Martinovského zveřejněn ve 
stejném čísle. 

● �(red)

umožňuje bod 2.6. Statutu ŽÚ, ačkoli 
je využíván zcela výjimečně. Dále tuto  
situaci upravuje i Kodex dobrého radnič-
ního periodika, který je přílohou statutu. 
Upozorňujeme, že se redakční rada ne-
uchýlila k aplikaci odst. 4 Kodexu a ne-
odmítla článek paní Paulové, přestože 
obsahuje útoky v osobní rovině. Odst.  

ZAJÍMAVÁ�RODINNÁ� 
FOTOGRAFIE
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OSOBNÍOSOBNÍ

VÝUKA ANGLIČTINY
Nabízím seznámení s angličtinou pro dospělé,  

doučování angličtiny nebo rozšíření školní výuky  
pro studenty. 

Mám VŠ vzdělání (ne pedagogické), 35 let mezinárodní 
praxe a pracovní pobyt v Londýně 4 roky.

Znám praktický jazyk, reálie, konverzační témata  
a vhodné chování.
Detaily dohodou. 

 
Pavel Moudrý, Újezd nad Lesy.  

Telefon 724 925 670.

Kominictví Mičkal – sídlo Úvaly
Tel.: 604 490 886

Web: www.kominiknapohodu.cz
Kompletní kominické služby

KOMINICTVÍ NĚMEC 
 – čištění, revize, opravy.  

Telefon 775 132 921

• SERVIS, REVIZE PLYNOVÝCH  
SPOTŘEBIČŮ

• REVIZE TLAKOVÝCH NÁDOB  
STABILNÍCH

• REALIZACE A KONTROLY  
SPALINOVÝCH CEST

ING. TOMÁŠ PINKAVA 
TEL: +420 608 153 818 

Rád bych vaším prostřednictvím poděkoval paní starostce za přání k mým  Rád bych vaším prostřednictvím poděkoval paní starostce za přání k mým  
narozeninám.                                                                    Ing. Václav Šnyrchnarozeninám.                                                                    Ing. Václav Šnyrch

Vážená paní Lenko Paulová,
nemohu nereagovat na článek, který 
pod Vaším jménem vyšel v zářijovém 
čísle ŽÚ a který obsahuje mnohé po-
lopravdy, ale i lži a pomluvy o vícerých 
osobách. 

Připomínám, že článek přišel do redak-
ce původně nepodepsaný a až později 
se, po odmítnutí článku pro nesplnění 
redakčních pravidel, našel někdo, kdo 
jej „dopodepsal“. Asi všichni zaintere-
sovaní i tak vědí, kdo za textem stojí  
a nemá (nemají) odvahu veřejně vy-
stoupit. Řekněme si to takhle veřejně 
hned na začátku, ať si s tímhle vědo-
mím mohou udělat ucelený názor na 
původní text a jeho autory i čtenáři Ži-
vota Úval…
 
Ale i rozbité hodiny ukazují dvakrát 
denně správný čas a v tomhle případě 
se to nechtěně podařilo autorům textu:

Je pravdou, že přehled o nakládání  

REAKCE�NA�TEXT�OTIŠTĚNÝ�V�ŽÚ�9/2024
odměn a rozhodli se tak čistě s cílem 
zlepšit fungování města. A všichni si 
byli vědomi zvýšené časové náročnosti  
(o jejíž podcenění se v textu nepříliš 
pravdivě otíráte) a možných budou-
cích útoků typu Vašeho článku. Samo-
zřejmě, že nebylo vše a vždy špatně, to 
ostatně nikdo nikdy netvrdil, ale velké 
věci skřípaly a celkově to vedlo ke ztrá-
tě důvěry předchozí sestavy u většiny 
zastupitelů, dokonce větší, než bylo 
manifestováno, to jste se ostatně moh-
la dočíst už dříve. 

Co poradit na závěr? Možná méně po-
slouchejte iniciátory a (spolu)autory 
textu, špatné rádce s jejich zájmy, am-
bicemi a pocity křivd. A naslouchejte  
i odlišným názorům, třeba objevíte 
Vám zatím neznámá fakta souvislosti  
a nebudete díky tomu už tak nespoko-
jeným občanem.

●  S�úctou,�Vojtěch�Dvořáček,
místostarosta, PRO Úvaly

s pozemky města na Vinici je jedním  
z důvodů celé změny, avšak z naprosto 
opačného důvodu, než jaký podsou-
váte. Více než deset let se jako spolek 
snažíme zpomalit výstavbu na těch-
to pozemcích a hlavně neprodávat ty 
městské, pokud to nebude nezbytné. 
Pokud byste skutečně dlouhodobě sle-
dovala dění ve městě, byla byste si to-
hoto vědoma… Jeden z našich prvních 
kroků po změně mířil k tomu, aby na 
městských pozemcích mohly vznikat 
například domy se služebními byty ve 
vlastnictví města. Toto bylo předtím ve-
dením opomenuto a naopak se objevily 
snahy prosadit pro město diskutabilní 
výstavbu soukromých zařízení (navíc 
nejspíš ne zcela právně korektním po-
stupem).

Dále spoluautoři správně – i když asi  
s úplně jiným úmyslem – uvedli, že šlo 
o „laciný převrat“. Ano, všichni, kdo se 
změny aktivně účastnili, tak činili zcela 
dobrovolně, bez příslibu funkcí či jiných 
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ČISTÍRNA PEŘÍ ANIČKA 
Úvaly – Pražská 524 Autodíly 

.  Jsme malá rodinná firma 
působící na trhu více jak 30 let. 

Nevlas>me stovky sběren a 
zeměstnanců, tudíž vše 
provádíme sami a zásadně 
odděleně, proto není možna 
záměna peří. 

Renovujeme prošívané deky, 
polštáře všech rozměrů, 
dětskou výbavu a podob. 

Prodej nových hotových 
výrobků. 

*Všechny naše výrobky jsou 
vyrobeny z kvalitní sypkoviny 
české výroby. 

+420 776 170 052 www.perianicka.cz 

Petružálek a synové, s.r.o.
Odvoz stavebního odpadu, sutě, zeminy
Písky, štěrky, recyklát, tříděná zemina

Zemní a výkopové práce
Praha 9 – Běchovice / Český Brod 

mobil: 603 242 142 
info@sute-pisky.cz 
www.sute-pisky.cz

POHŘEBNÍ SLUŽBA
Jan Žížala s.r.o.

Firma:
po – pá  7.30 – 15.30

282 01 Český Brod, Husovo nám. 16
321 622 488, 605 977 191,

773 782 479
e-mail: pohrebnictvi-zizala@seznam.cz

Pohřební ústav
Pavel Kos
602 221 511, 321 622 615

Český Brod  
Nám. Arnošta z Pardubic 1384
www.pohrebnisluzbykos.cz
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www.greensie.czinstalace@greensie.cz

FOTOVOLTAICKÝ 
OHŘEV VODY

za 1 KORUNU
včetně střešní izolace

michal.kratky@greensie.cz

+420 792 304 722

MICHAL KRÁTKÝ
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2019ZAL.

ISTANBUL
KEBAB

LET S VÁMI AKCE
• SLEVA 40% 
na celou objednávku.

• Ke každé objednávce pití plech 0,33ml 
dle vlastního výběru  ZDARMA.

HUSOVA 83, 250 82 ÚVALY
OTEVÍRACÍ DOBA: 

PO - PÁ 10:30–21
SO 11:30–21
NE 11:30-20

TELEFON: 722 111 987

ČTVRTEK 
17.10.2024
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KC Trans, s.r.o. | Škvorecká 33 | Úvaly naproti stavebninám Izomat
Otevírací doba | pondělí - pátek 7:30 - 12:00 | 12:30 - 17:00 |sobota a neděle: zavřeno

tel.: 724 519 862 | www.kctrans.cz

písek Kč/1t bez DPH Kč/1t s DPH
písek říční 440,- 532,-
písek kopaný 440,- 532,-
písek zásypový 300,- 363,-

štěrk Kč/1t bez DPH Kč/1t s DPH
štěrk 0-4mm 330,- 399,-
štěrk 0-8mm 430,- 520,-
štěrk 0-32mm 440,- 532,-
štěrk 0-63mm 440,- 532,-
štěrk 4-8mm 760,- 920,-
štěrk 8-16mm 650,- 787,-
štěrk 16-22mm 620,- 751,-
štěrk 16-32mm 620,- 751,-
štěrk 32-63mm (makadam) 560,- 678,-
štěrk 63-200mm (gabiony) 600,- 726,-
štěrk netříděný (odval) 450,- 545,-

kačírek Kč/1t bez DPH Kč/1t s DPH
kačírek praný 4-8mm 765,- 926,-
kačírek praný 8-16mm 765,- 926,-
kačírek praný 22-32mm 765,- 926,-
kačírek pranný 32-63mm 765,- 926,-

kačírek šedobílý Kč/1t bez DPH Kč/1t s DPH
kačírek praný 22-32mm 
(Kaznějov a Řípec) 840,- 1 513,-

recyklát Kč/1t bez DPH Kč/1t s DPH
recyklát asfaltový 290,- 351,-
recyklát betonový 290,- 351,-
recyklát kamenný 450,- 545,-

ukládka materiálu 1m3 bez 
DPH

1m3 s 
DPH

suť 440,- 532,-
zemina 390,- 472,-
dřevo 2 500,- 3 025,-
směsný stavební odpad 3 400,- 4 114,-
bio odpad 1 100,- 1 331,-
suť, betony nad 50cm 1 300,- 1 573,-
pařezy  1 400,- 1 694,-

odvoz odpadu
kontejner 3 m3 bez DPH s DPH
odvoz zahradního odpadu 1 700,- 2 057,-
odvoz odpadního dřeva 2 200,- 2 662,-
odvoz suti nebo zeminy 2 700,- 3 267,-
odvoz odpadu, komunálu, bez suti a 
bioodpadů od 3 500,- od 4 235,-

odvoz odpadu
kontejner 9 m3 bez DPH s DPH

odvoz zahradního odpadu 3 500,- 4 235,-
odvoz odpadního dřeva 4 600,- 5 566,-
odvoz odpadu, komunálu, bez suti a 
bioodpadů od 7 000,- od 8 470,-

kompost, zemina Kč/1t bez DPH Kč/1t s DPH

kompost 950,- 1 150,-
zemina tříděná 400,- 484,-
zemina netříděná 320,- 387,-
zahradní substrát 900,- 1 089,-,-

písek křemičitý Kč/1t bez DPH Kč/1t s DPH
písek křemičitý  
(balení 30kg) 100,- 121,-
písek křemičitý 1t 890,- 1 079,-

písek křemičitý Kč/1t bez DPH Kč/1t s DPH
písek Kaznějov 1t 890,- 1 079,-

kůra Kč/1m3 bez 
DPH

Kč/1m3 s 
DPH

zahradní kůra tříděná 1000,- 1 210,-
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